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Baseballisté trénují na nové hřiště
První soupeři přijedou na vlastní stadion orlovského klubu SNAILS, stavěný s pomocí Nadace OKD, na podzim.

ORLOVÁ – Trénink v tělocvič-
ně není špatný, ale na vlastním 
hřišti, to by byly jiné odpaly! Na 
tréninku, ale hlavně na domácích 
zápasech. Hned bychom poskočili 
v tabulce o pár stupínků výš! To 
si říkali baseballisté z orlovské-
ho klubu SNAILS tak dlouho, až 
se jim jejich sen naplnil. Vlastní 
„stadion“, který jim pomáhá vy-
budovat Nadace OKD a Česká 
baseballová asociace, budou oteví-
rat už za pár měsíců.

O svém hřišti sní místní base-
balloví nadšenci už od roku 2000. 
„Dlouho ale trvalo, než jsme našli 
vhodný pozemek, zpracovali pro-
jekt a získali potřebné finance,“ 
vyprávěl manažer klubu Pavel 
Novotný, zatímco kolem svištěly 
míčky odpálené nadějnými hráči 
nejmladšího týmu. Na palubovce 
školní tělocvičny právě trénovali 
mladší žáci.

„Než bude hřiště hotové, musí-
me zlepšit odpaly a taktiku v poli, 
aby každý věděl, co má dělat. Ně-
kdy trochu zmatkujeme, špatně si 

nahrajeme a soupeř nám uteče. 
Ale strašně nás to baví, je to lepší 
než dívat se na televizi nebo běhat 
po sídlišti,“ shodli se kluci i jediná 
přítomná dívka. Kromě nejmladší 
generace se klub stará také o starší 
žáky a družstvo mužů.

Vlastní hřiště je odrazovým 
můstkem pro celou činnost klubu. 
„Moc nám to pomůže ještě lépe 
podchytit mladé talenty, nabídne-
me spolupráci i okolním školám. 
Když děti baseballu propadnou, 
znamená to pro ně nové vyplnění 
jejich volného času. Snažíme se je 
naučit odpovědnosti a základnímu 
pravidlu týmových sportů, tedy že 
každý hráč je nepostradatelný,“ 
dodal Novotný.

Sportovní klub má nyní ve třech 
družstvech 56 členů, o které se sta-
rá sedm trenérů a tři zapisovatelé. 
Slavnostní první odpal na novém 
hřišti, jehož výstavbu podpořila 
Nadace OKD částkou 100 000 ko-
run, se chystá na druhou polovinu 
roku.

Vladislav Sobol

Charita zkrášlí prostředí 
ústavu v Hrabyni

HRABYNĚ – Prostředí léčebny 
a ústavu sociální péče v Hraby-
ni na Opavsku bude mít hezkou 
zónu klidu a odpočinku. Počítá 
s tím projekt místní Charity. 
Vzhled a terénní úpravy navrh-
la zahradní architektka Lenka 
Vašíčková a skoro celé to v pro-
gramu „Pro budoucnost“ zapla-
tí Nadace OKD.

„My máme takové heslo – Po-
máháme, pomáhejte s námi! –  
a přesně v daném duchu se nese 
i podpora od Nadace OKD. Jsem 
moc rád a věřím, že v nadaci 
také, totiž že můžeme pomáhat 
společně,“ nechal se slyšet Fran-
tišek Horsák, ředitel Charity 
Hrabyně. Ta dostala na úpravy 
dotaci 230 tisíc korun.

Za tyto peníze se svah vedle 
ústavů a další plochy změní v le-
sopark a zákoutí volné přírody. Po-
chopitelně v pohodě dostupné na 
invalidním vozíčku. „Něco takové-
ho tady totiž chybělo. Lidé s těles-
ným postižením i jejich návštěvy 
budou mít větší možnosti pohybu 
či relaxace,“ upřesnil Horsák.

V hrabyňské rehabilitační 
léčebně trvale pobývá na pět 
stovek lidí a dalších 250 z celé 
České republiky dočasně. Podle 
pracovníků se zde kurýroval po 
vážném úraze i nejeden hor-
ník. Charita pacientům a oby-
vatelům ústavu pomáhá nejen 
duchovně; zóna klidu je jednou 
z řady aktivit.

uzi

Pomoc Mravenečkům v Opavě
OPAVA – Denní stacionář pro děti 
s kombinovaným postižením Mrave-
neček, provozovaný Charitou Opava, 
podpořila Nadace OKD částkou 100 000 
korun. Mraveneček, který je jedním ze 17 
středisek Charity Opava, poskytuje služby 
lidem s mentálním a kombinovaným 
postižením z Opavy a okolí.

 „O klienty ve věku od 3 do 26 let 
pečujeme již od roku 2001. Průměrně se 
denně staráme o pět klientů. K dispo-
zici u nás mají sociálního pracovníka 
a pracovníky v sociálních službách, 
které průběžně školíme ve speciálních 
technikách pro práci s postiženými dětmi. 
Cílem našich služeb je co možná nejvyšší 
individuální rozvoj klientů a zároveň pro-
stor pro oddech rodinám, které potřebují 
načerpat síly,“ vysvětlila smysl projektu 
vedoucí stacionáře Marie Tichá.

Základem všeho je individuální 
pedagogická péče, která vychází  
z aktuálního stavu dítěte, jeho potřeb  
a zájmů. „Propojujeme prvky peda-
gogiky Montessori, strukturovaného 
učení a usnadňované komunikace pro 
efektivnější vzdělávání. Důležitou sou-
částí jsou různé druhy terapií, například 

canisterapie, léčebný kontakt člověka 
a psa, ale i méně známé metody jako 
hydroterapie nebo reflexní terapie, 
která se zaměřuje na fyzickou stránku 
klientů,“ řekla nám Marie Tichá. Rodiny 
klientů jsou také velmi rády za společ-
né výlety za kulturou a sportem.

A co si přejí Mravenečci z denního sta-
cionáře? Díky usnadňované komunikaci 
se dozvídáme, co se jim honí v hlavě. 
„Líbilo by se mi hodně povídat si  
s mamkou,“ dozvěděli jsme se od jedno-
ho ze zdejších dětí. „Ráda bych zpívala 
před lidmi,“ svěřilo se další. Některé 
odpovědi jsou překvapivé: „Mamku by 
bavilo, kdybych se uměl o sebe posta-
rat.“ Nebo: „Rád bych seděl na minister-
stvu a řešil nutné věci. To musí být. Rád 
bych miloval všechny lidi a byl prospěšný 
celému národu.“ A malý ministr dodal: 
„Politika je bezva, rád se dívám na zprávy. 
Všechno bych dal do pořádku.“

„Všechno do pořádku sice dát nemů-
žeme, ale můžeme dělat mravenčí práci, 
která i těmto dětem pomáhá žít kvalit-
nější život,“ shrnula pocity za všechny 
pracovníky stacionáře Marie Tichá.

Gabriela Lukšíčková

Současný stav s pohledem na areál ústavu sociální péče a plán do budoucnosti (dole). Denní stacionář Mraveneček pečuje o děti od roku 2001.

Trenér Roman Hubinec ukazuje desetiletému Tomymu Slivenskému, jak správně odpálit míček.

Listárna
Milí přátelé,
děkujeme za hezké pozvání na setkání 
s dětmi pořádané pod názvem BarboRa-
dování. Akce jsme se zúčastnili poprvé  
a velice nás nadchla přátelská atmosféra 
i hezký program. Děkujeme všem za úsilí, 
které bylo vloženo do organizace i předání 
osobních dárečků a celého setkání.

Náš dětský domov se stará o 24 dětí 
ve věkovém rozmezí od tří do jednadva-
ceti let. V letošním roce nám odešla do 
vlastního dospělého života dvě děvčata, 
v krátkém čase přibyli další dva souro-
zenci. Jeden z menších chlapců bude 
pravděpodobně přecházet do pěstoun-
ské rodiny – vzájemně si nyní přivykají.

Máme radost z dětí, které se učí  
i studují. Všestranně podporujeme i naši 
dívku na vysoké škole. Aktivním vypl-
něním volného času se snažíme dětem 
zpříjemnit jejich dětství a dospívání.

Děkujeme a přejeme vám všem 
hodně dalších úspěchů, pohody, zdraví 
a přátelství.

Bc. Dagmar Nosálová
ředitelka dětského domova

Slezská Ostrava, Bukovanského ul.

Z pohádky Princové jsou na draka, kterou 
na BarboRadování vyšvihly děti z dalšího 
ostravského dětského domova Na Vizině.
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